
Protokół nr 43/2018 

posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 20 marca 2018 r. w godz. 15:30 – 16:15 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji 

2. Wojciech Pająk          – Wiceprzewodniczący Komisji                                                                          

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                     

5. Sławomir Jan Szeszko                                                                          

6. Piotr Wasiukow        

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                    
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydnta Miasta Suwałk                              

3. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Roln.     

4. Zygmunt Szutkiewicz – Naczelnik Wydz. Inwestycji 

5. Jarosław Lebiediew – Prezes ZMB TBS Spółka z o.o.  

                                                                                          
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. Zapytał  

o uwagi do porządku posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 42/2018 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 28 lutego 2018 r. 

2. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za  2017 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XI/91/2011 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki.  

5. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 42/2018 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 28 lutego 2018 r. 

  

 Zdzisław Koncewicz poinformował, że do protokołu 42/2018 posiedzenia Komisji nie 

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za  2017 rok. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.                      

 

  



 Radny T. Czerwiecki zgłosił temat wykonanego już parkingu na ulicy Witosa między 

dwoma budynkami, z którego będą korzystali tylko i wyłącznie mieszkańcy tych bloków. Podał 

propozycję aby zastanowić się na przyszłość nad zmianą w regulaminie dot. budżetu 

obywatelskiego. Przedstawił propozycję aby w kosztach budowy  partycypowali  

zainteresowani mieszkańcy.  

 

 Prezydent Ł. Kurzyna przypomniał radnym, że oprócz Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jest jeszcze drugi instrument czyli Lokalne  Inicjatywy Inwestycyjne, gdzie 

wnioskodawcy mają obowiązek  wyasygnowania własnego w3kładu na realizację danego 

projektu. 

Ł. Kurzyna odpowiedział, że jeśli jest grupa inicjatywna, która dany projekt zgłasza                  

i ten projekt wygrywa w głosowaniu, czyli popiera go kilkuset mieszkańców naszego miasta, 

nie ma potrzeby wprowadzania dodatkowych restrykcji odnośnie dzielenia ww. projektów na 

bardziej lub mniej publiczne i te, które  bardziej lub mniej służą ogółowi mieszkańców.  

Prezydent Cz. Renkiewicz zauważył, że po wprowadzeniu w mieście budżetu 

obywatelskiego zainteresowanie lokalnymi inicjatywami spadło wśród mieszkańców. 

 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że w najbliższym czasie  zaczną się prace                              

i konsultacje dotyczące budżetu obywatelskiego na 2019 rok. Można zgłaszać wszelkie uwagi                      

i propozycje do treści obowiązującej uchwały.  

 

Komisja  przyjęła Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego                       

za  2017 rok. 

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały , który dotyczy nazw ulic                            

i przebiegu nowo powstałych ulic.  Przedstawił wniosek Klubu Prawa i Sprawiedliwości,                        

w którym zaproponowano nadanie  nazwy ulicy 5KD „Rotmistrza Witolda Pileckiego”.                            

W związku z tym, że miasto nie jest właścicielem ww.  nieruchomości drogowej, wobec tego nie 

możemy nadać nazwy ulicy na wyżej wymienionym odcinku drogi 5KD. Prezydent w rozmowie 

z radnym G. Gorlo zaproponował inną ulicę, która będzie nosiła nazwę „Rotmistrza Witolda 

Pileckiego”.  

 Radny Z.W. Grajek kwestionował nadanie nazw kilku ulicom w jednej uchwale. 

 Radny T. Czerwiecki zaproponował aby zrobić dwie uchwały, w jednej „100-lecia 

Niepodległości” a w drugim projekcie  pozostałe ulice.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  5  radnych                                                                             

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu  



Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XI/91/2011 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki.  

   Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Prezes J. Lebiediew  przedstawił projekt uchwały, w którym wprowadza się zmianę 

poprzedniej uchwały. Jest to tekst jednolity, w którym są zapisane zasady wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki, zmiany 

o charakterze redakcyjnym. Istotną zmianą jest wprowadzenie zwiększenia limitu już 

zajmowanych pomieszczeń w gospodarstwie jednoosobowym, w sytuacje gdy osoba porusza się 

na wózku inwalidzkim,  które ubiegają się o lokal komunalny z 10 m2 do 15 m2. Drugą zmianą 

jest propozycja zwiększenia wysokości kryterium dochodowego  uprawniającego do uzyskania 

najmu lokalu socjalnego z 50 % do poziomu 60 %  kwoty najniższej emerytury. Taka zmiana 

ułatwi przywrócenie tytułów prawnych do lokali socjalnych, a które to umowy wygasły. Kolejną 

zmianą jest uporządkowanie zadań komisji mieszkaniowej. Następną istotną zmianą w 

projekcie uchwały jest umożliwienie wynajęcia lokalu mieszkalnego osobom polskiego 

pochodzenia, przybyłym do Polski na zaproszenie Gminy Miasta Suwałk, z którymi zawarto 

umowę najmu na czas określony poprzez umożliwienie zmiany stosunku najmu lokalu 

mieszkalnego na czas nieoznaczony. 

 Radny Z. Koncewicz zapytał ile osób jest oczekujących na mieszkanie komunalne ? 

 Prezes J. Lebiediew odpowiedział, że jest to liczba 150 wniosków składanych rocznie. 

Po weryfikacji  społecznej komisji mieszkaniowej w rezultacie trafia 80-90 wniosków                                

o przyznanie mieszkania komunalnego. Popyt na mieszkania komunalne nie słabnie.  

Radny S. Szeszko zgłosił swoje wątpliwości natury prawnej dot. § 22 pkt. 7, i zapisu                 

w  § 23. Zaproponował  nowy zapis w  § 22 pkt. 7 „po liście rocznej” postawić przecinek                         

z zastrzeżeniem § 23. Wywiązała się dyskusja między radnymi  w ww. zapisu. 

Prezydent Ł. Kurzyna  ostatecznie potwierdził zmianę w zapisie a mianowicie „ w § 22 

pkt. 7 z zastrzeżeniem § 23”.  

Prezydent Cz. Renkiewicz  zgłosi autopoprawkę na Sesji Rady Miejskiej – o brzmieniu 

w „ § 22 pkt. 7. Osoby z listy rocznej i listy rezerwowej, z którymi nie zostanie zawarta umowa 

najmu lokalu w trakcie obowiązywania listy, umieszczane są na kolejnej liście rocznej,                             

z zastrzeżeniem § 23”. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało    –  6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką  w sprawie 

zmiany Uchwały  nr XI/91/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki.  

  Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

  

 

 

 



Ad pkt. 5 

Wolne wnioski.       

 

  Radny Z. Koncewicz zapytał o sprawę Klubu Piłkarskiego „Wigry”. 

  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, iż przygotowywany jest projekt  zmian                              

w budżecie miasta, w którym znajdą się środki na zlecenie usług  dla Wigier, również  zostanie 

ogłoszony przetarg na promocję. Środki zostaną przekazane z budżetu Miasta.  

  Radny Z. W. Grajek zapytał  co z ulicą Krzywólka?  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że w chwili obecnej  zmieniany jest projekt ww. ulicy. 

Zostanie przeprowadzona inwentaryzacja środowiskowa w związku z obecnością najpierw  

nietoperzy, później ptaków występujących na tym obszarze. Taka  procedura potrwa od  roku 

do półtora roku.  

  Drugie pytanie radnego Z.W. Grajka czy coś się zmieniło w systemie odbierania śmieci, 

gdyż zniknęły jeden kolor  worków.  

  Prezydent Ł. Kurzyna, odpowiedział, że wystąpiła pomyłka i wszystkie  worki  powinne  

być dostarczane w dalszym ciągu.  Zaistniałą sytuację należy zgłosić  do Wydziału Ochrony 

Środowiska.  

  Radny T. Czerwiecki zapytał o sprzedaż nazwy nowo budowanej hali widowiskowo- 

sportowej?  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że proponował kilku przedsiębiorcom.  

  Radny T. Czerwiecki przypomniał Prezydentowi Ł. Kurzynie temat rozjeżdżonych 

trawników. 

   Radny S. Szeszko zapytał w jakiej perspektywie może być realizowany odcinek ulicy  

Północnej  i ulica Sejneńska ? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że 5 lat i dłużej, do 

kiedy nie wiadomo.    

  Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.  

   

 

 

 Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                  

   Zdzisław Koncewicz 

 

            Protokół sporządziła: 

              Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


